
PROTOKÓŁ NR XLVIII/14 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 28 maja 2014 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 14.40. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 11, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Pan Krzysztof Falkowski, Pani Matylda 
Jakubowska-Czaja, Pani Jadwiga Melcher i Pani Aneta Urbańska. 

 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin, 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin,    
· Emilia Rajewska   - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Iwona Śmietanka  - Radca prawny, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Przedstawiciele Rady Rodziców Szkoły Podstawowej Nr 2 w Żychlinie ,   
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 

Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 
Burmistrza – Pana Grzegorz Ambroziaka, Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, 
Skarbnika i Sekretarza Gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, Kierowników 
Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz pozostałe 
osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało - 11 radnych, 
„przeciw”     -   0 radnych, 
„wstrzymało się”    -   0 radnych. 
  
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmiany budżetu gminy na 2014 rok,                                                                                                               
b) zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r.    

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 
c) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zabudowanej. 

4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy                    w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 
Rodzinie na lata 2013-2017”. 
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5. Przedstawienie Radzie Miejskiej „Oceny zasobów pomocy 

społecznej” na rok 2013 dla gminy Żychlin. 
6. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
7. Sprawy różne. 
8. Przyjęcie Protokołu Nr XLVI/14 z dnia 31 marca 2014 r.  
9. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
Rafał Zajączkowski – prosi, aby przypomnieć Starostwu Powiatowemu w Kutnie o remoncie 
drogi Kozanki-Drzewoszki. 
 
Zofia Pilarska – uważa, że należy poruszyć remonty wszystkich dróg powiatowych, w tym 
również drogi Biała-Zarębów. Nasze drogi gminne zostały naprawione, a niestety drogi 
powiatowe nie zostały połatane. 
 
Edyta Ledzion – Radna Rady Powiatu w Kutnie – po przetargu miały zostać oszczędności 
i z tych środków miały być wykonywane kolejne remonty. Po pierwszym przetargu wiadomo 
było, że powiat będzie miał za mało środków na remonty dróg, w związku z czym miał być 
ogłoszony drugi przetarg. 11 czerwca br. odbędzie się Sesja Rady Powiatu, na której po raz 
kolejny zada zapytania w sprawie dróg powiatowych na terenie naszej gminy.   
 
Grzegorz Ambroziak – poinformował, że otrzymaliśmy odpowiedź na nasze ostatnie pismo, 
z której za wiele nie wynika, ale będziemy wciąż monitować Starostwo Powiatowe w sprawie 
naszych dróg. 
 
Przewodnicząca Rady – ma zgłoszenia od mieszkańców, że brakuje ławek na placu przy 
fontannie. 
 
Józef Kowalski – zapytał, czy został przejrzany monitoring w sprawie dewastacji ławek na 
placu. 
 
Grzegorz Ambroziak – za wiele z monitoringu wyczytać nie można z tego względu, że 
dewastacja odbywa się w obszarze, gdzie kamery nie uchwycą sprawców lub dewastujący 
się maskują zakrywając twarz na przykład kapturami.   
 
Henryk Zajkowski – Sołtys Sołectwa Czesławów – w ostatnim czasie odbyła się akcja 
zbierania odzieży i innych darów dla potrzebujących – doszło do zdarzenia, że samochód 
odbierający te dary po drodze zgubił połowę worków z darami na Drzewoszkach Małych              
w kierunku Florianowa przez dziury w drodze. Świadczy to bardzo źle o naszych drogach,             
o tym jak Starostwo dba o nasze drogi.  
 
Stanisław Szymański – Sołtys Sołectwa Pasieka – przy ostatnich wyborach do 
Parlamentu Europejskiego dokonano zmiany lokali wyborczych, wcześniej mieszkańcy 
Pasieki mieli kilometr do lokalu wyborczego do Szkoły Podstawowej Nr 1, teraz 5 kilometrów 
do Grabowa. Mieszkańcy zwracają się z pytaniem, co było powodem takiej zmiany siedziby 
lokalu wyborczego. 
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Grzegorz Ambroziak – odpowiadając Panu sołtysowi – zmiany ustawowe spowodowały 
wiele zmian dotyczących lokali wyborczych – mieliśmy sporo zgłoszeń dotyczących zmiany 
siedzib komisji, w związku z tym rozważymy kwestię, czy będzie można dokonać jeszcze 
jakichkolwiek zmian w tym zakresie. 
 
 
Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2014 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 
rok. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2014 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 
głosowało   - 11 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLVIII/261/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 
2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt                  
w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 
2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy Żychlin – poinformowała, że w okresie między 
przygotowaniem materiałów na sesję a sesją Rady była zmiana dochodów i wydatków,                   
w związku z powyższym w załącznikach nr 1 i 2 zostaną zmienione kwoty dochodów i 
wydatków. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
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Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/239/13 Rady Miejskiej                 
w Żychlinie z dnia 20 grudnia 2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej głosowało  - 11 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLVIII/262/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

c) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zabudowanej. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości zabudowanej. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowały projekt               
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości zabudowanej. 
 
Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na nabycie nieruchomości zabudowanej. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
zabudowanej głosowało  - 11 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XLVIII/263/14 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 4. Przyjęcie sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2013-2017”. 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Komisja Oświaty (4 głosami „za”), Komisja Rozwoju (5 głosami „za”), Komisja Rolna                   
(5 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) przyjęły sprawozdanie z realizacji 
„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 
w Rodzinie na lata 2013-2017”. 
 
Do powyższego sprawozdania nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia sprawozdania z realizacji „Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
na lata 2013-2017”. 
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Za przyjęciem sprawozdania z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2013-2017” 
głosowało   - 11 radnych, 
„przeciw”  -   0 radnych, 
„wstrzymało się” -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania z realizacji „Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
na lata 2013-2017”. 
 
Sprawozdanie z realizacji „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2013-2017” stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Do p-tu 5. Przedstawienie Radzie Miejskiej „Oceny zasobów pomocy społecznej” na 
rok 2013 dla gminy Żychlin. 
 
Do „Oceny zasobów pomocy społecznej” na rok 2013 dla gminy Żychlin nie zgłoszono 
żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie 
„Oceny zasobów pomocy społecznej” na rok 2013 dla gminy Żychlin. 
 

„Ocena zasobów pomocy społecznej” na rok 2013 dla gminy Żychlin stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
 
Do p-tu 6. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie 2 porządku obrad „Zapytania i wolne 
wnioski”. 
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin zaprosił wszystkich zebranych na debatę 
na temat bezpieczeństwa, która odbędzie się 30 maja br. tj. w piątek o godz. 10.00                              
w Żychlińskim Domu Kultury. Tematem głównym tej debaty będzie bezpieczeństwo osób 
starszych. 
  
 
Do p-tu 7. Sprawy różne. 
 
Paweł Wachowiak – zwrócił uwagę na wykaszanie rowów, głównie na skrzyżowaniach. 
Jesteśmy gospodarzem działki po starej szkole w Grabowie, prosi pracowników Urzędu                  
o przejechanie i zobaczenie, jak to wygląda. Wie, że ze środków funduszu została zakupiona 
wykaszarka, zakupiła ją Pani Sołtys, ale nic to nie zmienia. Prosiłby, aby z ramienia Urzędu 
pomagać Pani Sołtys, ewentualnie wyjaśnić sprawę użytkowania wykaszarki. Zapytał, czy jest 
to wykaszarka społeczna. Jest działka po starej szkole, gdzie w niedzielę, gdy szedł na 
wybory, ciężko było przejechać wózkiem z dzieckiem. Te działki, które mają gospodarza, są 
wykoszone. Uważa, że można byłoby ponaglić właścicieli tych nieruchomości, co rzadko robią 
porządki przy swoich posesjach. 
Prosi głównie o wykoszenie przy skrzyżowaniach dróg w celu poprawy bezpieczeństwa                            
w ruchu drogowym.  
 
Grzegorz Ambroziak – zostało przekazane zlecenie na wykaszanie rowów i poboczy, 
szczególnie przy skrzyżowaniach i na łukach. Poinformował, że w tym roku jest problem                  
z pracownikami z robót publicznych, zmniejszono środki na ten cel. W tym roku niecałe 
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1.300.000 zł zostały przeznaczone na roboty publiczne, a ponad 4 mln zł środki na staże.                
W ubiegłym roku proporcja podziału tych środków była 50 do 50 i roboty uruchamiane były 
dużo wcześniej. W tym roku staże są uruchamiane dopiero od 15 czerwca, a miały być od               
1 czerwca. Zatem, jak tylko będziemy mieć zatrudnionych więcej osób, postaramy się w miarę 
szybko zająć sprawą oczyszczania rowów. 
 
Józef Kowalski – chciałby uzyskać więcej informacji w sprawie kosiarki. 
 
Edyta Ledzion – w ubiegłym roku z funduszu sołeckiego została zakupiona kosiarka. Jest 
założony rejestr używania tej kosiarki - Pani Sołtys systematycznie ścina boisko w 
Dobrzelinie, gdzie jest utworzony kompleks sportowo-rekreacyjny. Wykaszany jest również 
park przy CPN-ie. Kosiarka jest u Pani Sołtys i to ona jest za nią odpowiedzialna.  
W tym roku zakupiona została wykaszarka do Grzybowa i 2 wykaszarki do sołectwa Wola 
Popowa. 
Każda kosiarka ma założony rejestr i korzystanie z nich jest na bieżąco monitorowane. 
 
Agnieszka Liwarska – prosiłaby, aby przy wykaszaniu pamiętać o tzw. „trójkącie po kolejce” 
na ul. Szkolnej oraz o wycince krzaków na ul. Górskiej oraz oczyszczenie rowu w ul. Górskiej 
do 2 zakrętów w stronę Śleszyna. 
 
Przewodnicząca Rady zapoznała Radnych z pismami, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej: 
- pismo Pani Starosty Kutnowskiego, która zwróciła się z prośbą o wyrażenie opinii                       

o projekcie uchwały Rady Powiatu w Kutnie w sprawie podziału Powiatu Kutnowskiego na 
okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych                   
w każdym okręgu wyborczym – projekt podziału powiatu na okręgi wyborcze Radni 
otrzymali w dniu dzisiejszym, 

- pismo ze Szpitala Kutnowskiego z podziękowaniami za pomoc finansową dla Zakładu 
Opiekuńczo-Leczniczego, 

- Regionalna Izba Obrachunkowa przekazała uchwałę w sprawie uchylenia części treści 
uchwały Rady dotyczącej utworzenia funduszu sołeckiego, 

- do wiadomości Rady odpowiedź Starostwa Powiatowego w 
Kutnie do Sołtysa Sołectwa Biała Pana Kazimierza Włodarczyka o odmowie wykonania 
nakładki bitumicznej na drodze powiatowej.  

 
Grzegorz Ambroziak poinformował, że powiat będzie odciągał inwestycje na drogach 
powiatowych, w związku z tym, że chce przekazać drogi powiatowe w zarząd poszczególnym 
gminom. 
 
Agnieszka Liwarska – zapytała, czy mamy informację w zakresie wykonania chodników przy 
drogach powiatowych w Grabowie i Dobrzelinie. 
 
Grzegorz Ambroziak – jest możliwość uzyskania środków z Unii Europejskiej na wykonanie 
budowy chodników. Powiat podjął uchwałę dotyczącą chodnika w ul. Jabłonkowej                           
w Dobrzelinie, tak więc jest szansa, że ta inwestycja zostanie zrealizowana. 
 
 
Do p-tu 8. Przyjęcie Protokołu Nr XLVI/14 z dnia 31 marca 2014 r. 
 
Do przedłożonego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołu. 
 
Za przyjęciem Protokołu Nr XLVI/14 z dnia 31 marca 2014 r. 
głosowało  -  11 radnych, 
„przeciw”  -    0 radnych, 
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„wstrzymało się” -    0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
 
Do p-tu 9. Zakończenie obrad Sesji. 
 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział     
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XLVIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 
                                                                                  /-/ Elżbieta Tarnowska 
 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 
 


